



Sylvain Pasqua has been working in the European Commission's Directorate-General for Education and Culture since 2002.

Within this DG, Sylvain is in charge of coordinating the "European Capital of Culture" Action. In this capacity, Sylvain is responsible for the coordination of the selection, monitoring and evaluation procedures, and was also involved in the negotiations of the new Decision of the European Parliament and the Council governing the ECOC for the years 2020-2033.

Before that, Sylvain Pasqua was in charge of cultural and creative industries. In this capacity, he worked on the Commission's Green Paper on "Unlocking the potential of cultural and creative industries" and follow-up initiatives, such as the Commission's proposal for a new Creative Europe programme (2011) and the Commission's Communication on the cultural and creative sectors for creative growth in the EU (2012). He also worked as an interface with other Directorates-General of the Commission, in particular those in charge of Regional Policy and Enterprise and Industry.

Sylvain Pasqua travaille à la direction générale de l'éducation et de la culture de la Commission européenne depuis 2002.

Au sein de cette DG, Sylvain a la responsabilité de coordonner l'action "Capitales européennes de la culture". En cette qualité, Sylvain est chargé de la coordination des procédures de sélection, de suivi et d'évaluation, et a aussi participé à la négociation de la nouvelle décision du Parlement européen et du Conseil relative aux capitales européennes de la culture 2020-2033.

Précédemment, Sylvain Pasqua s'est occupé des industries culturelles et créatives. A ce titre, il a travaillé sur le Livre vert de la Commission sur le renforcement du potentiel des industries culturelles et créatives ainsi que sur des actions de suivi, en particulier la proposition de la Commission de nouveau programme "Europe créative" (2011) et la Communication de la Commission sur les secteurs culturels et créatifs (2012). Il a aussi été l'interface avec d'autres directions générales de la Commission, notamment celles en charge de la politique régionale ou de l'industrie et des entreprises.